
 
 Funktionsrättsrådet 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (8) 
Sammanträdesdatum 
2022-12-19 
 

 
 

 

 
 
Plats och tid Sjuntorpsrummet, kl 18:00-20:40 

 
Ledamöter Ann-Christin Holgersson (S) ordförande 

Mikael Sundström (S)  
Bedros Cicek (KD) 
Anders Friden, Autism och Aspergerföreningen Fyrbodal 
Eva Elmgren, Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet 
Gunilla Kämpe, Dyslexiförbundet i Fyrstad 
Lars Sundman, Hörselskadades förening i Vänersborg-
Trollhättan med omnejd 
Ulf Skoglund, Reumatikerföreningen Trollhättan 
Ingemar Larsson, Trollhättans Dövas förening 
Lena Andersson, FUB Trollhättan 
Jan-Erik Adamsson, Afasiföreningen i Norra Älvsborg 
 
 

Övriga närvarande Håkan Engström, Älvhögsborg, punkten 4 
Evelina Prins, Eidar (via Teams), punkten 5 
Frida Fredriksson, Kommunstyrelsens förvaltning (via 
Teams) punkten 6 
Andreas Emanuelsson (via Teams) punkten 6 - 7 
Peter Göthblad, sekreterare 
 

Justerare Gunilla Kämpe 
 

Justeringens plats och tid Mejl 2022-12-28 

Underskrifter 

Sekreterare 

 

 

Ordförande  

Justerare  

 

Protokollet förvaras på Stadskansliet, Trollhättans Stad 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 
 

§ 21 

Mötets öppnande 

a. Gunilla Kämpe väljs att justera protokollet. 

b. Inga synpunkter på föregående mötesprotokoll, läggs till handlingarna. 
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§ 22 

Älvhögsborg, Håkan Engström 

Håkan beskriver hur inne-badet sedan 2017 byggts om i tre etapper.   Det har 
byggts en ny 25 m bassäng, ny varmbassäng, ny övningsbassäng, ny 
relaxbassäng, ny aktionsdel och en 25 m bassäng med höj och sänkbar botten 
inklusive hiss som kan användas för nedsänkning av rullstolar mm. En speciell 
barnavdelning med aktiviteter och två specialomklädningsrum finns nu med 
speciella skåp och flera specialduschstolar. All renovering har skett utan att 
badhuset stängt utan någon del av badet har alltid varit i funktion. Tålmodiga 
besökare kom och nyttjade badet trots att allt inte var så enkelt. Även 
Pandemin satte förstås en del käppar i hjulet redan innan hösten 2020 då 
sista etappen blev klar och pandemin stängde allt fram till mars 2022 men nu 
är allt i gång igen.  Anpassning har enligt Håkan genomsyrat allt arbete – och 
man har nu erhållit grönmarkerad tillgänglighet enligt Västra 
götalandsregionen. Problem har funnits med liften som behövt repareras i 
omgångar, men den fungerar nu med både hård och mjuk stol och riggas på 
onsdagar och fredagar. Det pågår en dialog med Omsorgsförvaltningen kring 
assistenter som skulle kunna hantera liften även på andra tider – men av 
arbetsmiljöskäl fungerar inte detta idag. Håkan hoppas på en lösning och 
bjuder in till att rådet kan sammanträda på plats i Älvhögsborg och då få en 
genomgång av de olika möjligheter som erbjuds där. Idag använder c: a 15 
personer med assistans liften (plus de som använder den utan assistent). 
Ledsagare för bosatt i Trollhättan går in utan entréavgift medan besökare från 
andra kommuner ska betala. 
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§ 23 

Eidar, En väg in 

Evelina Prins från Eidar berättade via Teams om konceptet ”En väg in” som 
innebär ökad tillgänglighet utifrån tidigare erfarenheterna inom 
kommunikation med Eidar. Systemet kommer att öppna nu under februari 
2023 och nu pågår utbildning av personalen. Förutom via telefon kommer 
man nu att kunna gå via hemsidan/mina sidor och göra sina ärenden dygnet 
runt. Texterna där ska fungera med talsyntes. Den tidigare appen försvann i 
bytet till nytt system, man använder i stället hemsidan som bas för 
informationen – men kikar på en eventuellt kommande lösning med App. 
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§ 24 

Linjeförändringar Hörngatan, Busslinje 23, Frida 
Fredriksson/Andreas Emanuelsson 

Frida Fredriksson, Kommunstyrelsens förvaltning och Andreas Emanuelsson, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, informerade via ett bildspel om de 
kommande tänkta förändringarna i busstrafiken i Hjortmosseområdet, som 
bland annat innebär att trafiken flyttas från Hörngatan till 
Lasarettsvägen/Drottninggatan.  Flera representanter uttrycker sin oro inför 
förslaget som man menar kommer att drabba många olika grupper av 
personer. Många boenden i området med olika funktionshinder kan komma 
att hindras från att fortsätta att åka buss. 
Uttalande från rådet: 
Kommunala Funktionsrättsrådet ser med oro på förslaget att busslinje 23 ska 
ändra sträckning från Hörngatan till ny sträckning på 
Drottninggatan/Lasarettsvägen. Denna förändring tillsammans med förslag 
om att lägga ned servicelinje 52 innebär att många får längre väg till 
busshållplats.  

Hållplatserna på Drottninggatan vid Stensmedjan nås via backe vilket kan 
vara besvärligt för personer med vissa former av funktionshinder. 

300 meter fågelvägen till närmaste busshållplats kan vara för lång väg att gå 
för både personer med funktionshinder och äldre personer med 
rörelsesvårigheter. Trafiken på Drottninggatan/Lasarettsvägen är intensiv och 
en flyttning av hållplatserna medför en ökad risk för fotgängare. 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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§ 25  

Västtrafiks stängning av butiker, Frida Fredriksson 

Västtrafik har för avsikt att stänga merparten av sina egna butiker under 
kommande år fram till och med 1 mars 2024. Så även den på Trollhättans 
station. Anledningen är främst att biljettförsäljningen i högre omfattning sker 
via to-go appen. Två ombud i Trollhättan blir kvar: Tidigare Hemmakväll (Salt 
& Sött) på Kungsgatan, och Kronogårdskiosken. En nackdel kan komma att bli 
att äldre och funktionshindrade som idag åker ner till kontoret för att få hjälp 
med sitt resande inte ges denna möjlighet längre. Den kommande 
förändringen bygger bland annat på en mätning av antal biljettköp och 
omsättning. Några av de frågor som dök upp under presentationen var:  När 
skedde mätningen? Är inte Västtrafik till för resenärerna?  Det är inte 
självklart för alla att klara allt via app eller hemsida. 

Kommunen har inte fått tillfälle att svara på informationen från Västtrafik i 
någon form av dialog. Frida lovar att kolla lite närmare kring när mätningen 
gjordes och återkomma med besked. 

Rådet reagerade med stark oro inför den kommande stängningen av 
Västtrafiks butik på Trollhättans station. 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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§ 26 

Information kring Talsyntes i grundskolan, Gunilla Kämpe 

Nu har alla enheter inom grundskolan köpt in ”Talsyntes” en form av Pdf – 
filer som kan  läsas så att man får en talad text. Alla kommunala grundskolor 
har satsat på detta, och på gymnasierna finns ett eget annat system. Systemet 
är en Plug-in som finns tillgänglig i alla elevers datorer.  

Gunilla berättar även att  Ordföranden i Dyslexiförbundet i Fyrstad avgick i 
november så Gunilla fungerar nu som ordförande fram till kommande 
årsmöte. 
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§ 27 

Mötets avslutande  

Ordförande tackade för arbetet under mandatperioden och meddelade att 
nya politiker kommer att utses vid Kommunstyrelsens möte den 11 januari 
2023, så det går ännu inte att meddela tid för första möte under kommande 
år. 
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